
AKADEMICKÝ SENÁT 
UNIVERZITY TOMÁŠE BATI VE ZLÍNĚ 

 Z Á P I S č. 12/2020 (255) 

ze zasedání Akademického senátu UTB konaného 8. prosince 2020 od 13:00  

prostřednictvím elektronické komunikace na dálku 

Přítomni: Blaštíková Lucie, Mgr.; Dujka Petr, Mgr.; Fluxa Petr, Ing.; Halgoš Martin;  

Horáková Monika, Ing. Ph.D.; Chovancová Miloslava, doc. Ing. CSc.; Kocourek Josef, Mgr. Ph.D.; 

Kozáková Věra, Mgr. Ph.D.; Kopřivová Kateřina, Bc.; Kuřitka Ivo, doc. Ing. et Ing. Ph.D. et Ph.D.;  

Mach Václav, Ing.; Matýsek Miroslav, Ing. Ph.D.; Melichárek Zdeněk, Mgr. Ph.D.;  

Mráček Aleš, doc. Mgr. Ph.D.; Mrázek Jan, Ing.; Musil Miroslav, Ing. Bc. Ph.D.;  

Nemeškal Libor, doc. MgA. Ph.D.; Novák Petr, doc. Ing. Ph.D.; Ondra Pavel, Ing.; Paul David, Bc.; 

Rybová Magdaléna, Bc.; Ryzí Nikolas, Bc.; Sedlačík Michal, doc. Ing. Ph.D.;  

Skarupská Helena, PhDr. Ph.D.; Soukalová Radomila, Ing. Ph.D.; Staněk Michal, doc. Ing. Ph.D.; 

Strohmandl Jan, Ing. Ph.D.; Sysala Tomáš, Ing. Ph.D.; Sysel Martin, doc. Ing. Ph.D.;  

Šula Tomáš, PhDr. Ph.D.; Trojan Jakub, RNDr. MSc. MBA. Ph.D.;  

Úředníček Zdeněk, doc. RNDr. Ing. CSc.; Valášek Pavel, doc. Ing. CSc.   

Celkem přítomno: 33 členů AS UTB (z 35) 

Omluveni: Buček Patrik, Bc. 

Nepřítomni: Nguyen Quang Milan, BcA. 

Na seznamu náhradníků: Koutný Lukáš, MgA. 

Stálí účastníci zasedání: Beníček Lubomír, Ing., Ph.D.; Blahová Michaela, Ing. Ph.D.; 
Černý Alexander, RNDr.; Kalenda Jan, Mgr. Ph.D.; Knápková Adriana, doc. Ing. Ph.D.; 

Macháčková Alena, Ing. CSc.; Sáha Petr, prof. Ing. CSc.; Sedlařík Vladimír, prof. Ing. Ph.D. 

Hosté: Hana Večeřová, Ing. 

Zasedání zahájil a řídil předseda AS UTB doc. Sysel. Informoval, že zasedání se bude řídit Jednacím 

řádem Akademického senátu Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně ze dne 30. listopadu 2020. 

Ověření přítomnosti členů AS UTB. 

Předběžný program: 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2021“. 

6. Různé 

Ad 1) Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB 

Zápis ze zasedání AS UTB č. 11/2020 (254) byl po zapracování připomínek zaslán všem účastníkům 

zasedání a zveřejněn v informačním systému UTB. 

K hlasování přítomno 30 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 255/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 11/2020 (254) ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Hlasování: 

Pro:       30 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 255/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 11/2020 (254) ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 
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Ad 2) Stav plnění usnesení AS UTB 

Na zasedání č. 11/2020 (254) nebyla přijata žádná usnesení, ze kterých vyplývají úkoly nebo 

vyžadují kontrolu plnění. 

Ad 3) Projednání programu zasedání 

K hlasování přítomno 30 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 255/2: 

AS UTB schválil program zasedání AS UTB č. 12/2020 (255) ve znění: 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB ve Zlíně pro rok 2021“. 

6. Projednání návrhu „Jednací řád Akademického senátu Fakulty technologické Univerzity Tomáše 

Bati ve Zlíně“. 

7. Různé.  

Hlasování: 

Pro:       30 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 255/2: 

AS UTB schválil program zasedání AS UTB č. 12/2020 (255) ve znění: 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB ve Zlíně pro rok 2021“. 

6. Projednání návrhu „Jednací řád Akademického senátu Fakulty technologické Univerzity 

Tomáše Bati ve Zlíně“. 

7. Různé.  

Ad 4) Informace rektora, prorektorů a kvestora 

Rektor prof. Sedlařík   

- Upozornění na rozhodnutí rektora RR 43/2020 Ubytovací stipendium pro první období 

akademického roku 2020/2021 a RR 42/2020 Zásady zajištění udržitelnosti projektu 

Modernizace výukové infrastruktury FAI (MoVI-FAI). 

- Souvislosti s Covidem-19 – monitoring situace, komunikace s MŠMT, flexibilita reagování 

univerzity na vládní opatření. 

- Na MŠMT odeslána žádost o registraci Statutu Správní rady UTB ve Zlíně a vnitřních 

předpisů schválených AS UTB na zasedání č. 11/2020 (254). 

- Institucionální plán na r. 2021, MŠMT rozhodlo poskytnout UTB prostředky v rámci výzvy 

Podpora zahraničních studentů studujících na českých VVŠ ve výši 1,3 mil. Kč. 

- Jednání s primátorem Korcem: i v roce 2021 studenti UTB ubytovaní na kolejích neplatí 

městu pobytovou taxu. 

- Setkání s novým vedením Zlínského kraje (rektor, kvestor, prorektorka Knápková) – další 

spolupráce univerzity a kraje. Dalším krokem bude pozvání zastupitelů k návštěvě univerzity. 

- Rada Zlínského kraje schválila podporu studentům, kteří se zapojili do práce v call centrech 

(UTB knihovna, FLKŘ v UH). 
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- Zasedání Rady pro vnitřní hodnocení UTB, schváleni oponenti pro hodnocení akreditačních 

žádostí FT a FHS, byly projednány změny garantů SP FLKŘ, projednání Jednacího řádu 

Etické komise UTB. Další zasedání jsou plánována na únor a květen 2021. 

- Akce Mikuláš a rozsvícení vánočního stromu proběhly on-line, velká pochvala směrem 

k organizátorům. 

- Úspěšné řízení pro jmenování profesorem – děkan FAME doc. Tuček (na Mendelově 

univerzitě v Brně). 

- Ukončení kontroly NKÚ – shoda ve všech závěrech a podpis závěrečné zprávy. 

- Žádost magistrátu města o účast v pracovní skupině Zlín 700 (příprava akcí k výročí první 

písemné zmínky o Zlíně) FHS, FLKŘ a FMK. 

Dr. Matýsek – „nebyla zmínka na zasedání krajského zastupitelstva o případném zastavení 

stavby nové nemocnice?“ 

Rektor odpověděl, že tato problematika nebyla přímo diskutována, náznaky o provedení 

auditu, zda Zlín potřebuje novou nemocnici. 

Dr. Musil – dotaz na přípravu Plánu realizace strategického záměru UTB. 

 Rektor uvedl, že dokumenty jsou ve vysokém stádiu rozpracovanosti, na základě závěrů 

z mezinárodní evaluační komise. Bude projednáno na kolegiu rektora ještě před Vánocemi. 

Předpoklad termínu postoupení AS UTB – březen 2021. 

Dr. Musil – se dále zajímal o případnou aktualizaci směrnice rektora 23/2019 Hodnocení 

a řízení rozvoje pedagogických, tvůrčích, řídících a dalších činností akademických 

a vědeckých pracovníků UTB a zda budou zváni k diskuzi zástupci fakult. 

 Rektor zmínil, že zvažují její přepracování podle Metodiky 17+ a v souladu se Zákoníkem 

práce. Fakulty jsou vyzvány k připomínkování, nutnost zakomponování změn do vnitřních 

norem fakult. Upozornil, že vše se musí odvíjet od kvality výuky, tzn. že výstupem je kvalitní 

student. 

 Oddělení strategického rozvoje a oddělení prorektora pro kvalitu poskytnou podpůrné 

metodiky fakultám.  

Prorektor prof. Sáha 

- Odeslány 3 žádosti o udělení ceny Siemens 2020 (uzávěrka 30. 11. 2020) – 2 doktorské práce 

a 1 práce jako výzkumný tým. 

- Žádost o ocenění Red Dot (za produktový a komunikační design). 

- Nabídka Univerzity obrany pro společný výzkum – 42 témat. Fakulty reagují velmi pozitivně. 

- V procesu jsou 2 projekty – dodatečná výzva (peníze, které byly vráceny jinými řešiteli) projektu 

Institucionální plán za rok 2020. Dále běží projekt Young – pro mladé doktorandy. 

- Publikační aktivity – stagnace, propad = zatím registrovaných 300 publikací, loni touto dobou 

bylo 400. 

Doc. Mráček poukázal na možný důvod poklesu publikační činnosti: studenti FT a CPS v době 

karantény nemohli chodit do školy a provádět výzkum. 

Prof. Sáha uvedl, že pokles je dlouhodobý trend – nahrazujeme kvantitu kvalitou. 

Prorektorka doc. Knápková 

- Dotazníkové šetření absolventů (posledních 3 let) ukončeno, zúčastnilo se 562 respondentů. 

Klub absolventů je funkční. 

- Přání poklidných Vánočních svátků. 
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Prorektorka Dr. Blahová 

- Hodnocení přihlášek vnitřní soutěže Podpora mezinárodní spolupráce UTB na r. 2021. Celkem 

podáno 17 žádostí, výsledky budou zveřejněny do 15. 12. 2020. 

- Vydána aktualizace Ochranného opatření Ministerstva zdravotnictví ČR – omezení překročení 

státní hranice ČR s účinností od 3. 12. 2020. 

- Vydána Vyhláška Úradu verejného zdravotníctva Slovenskej republiky dne 3. 12. 2020 

(https://www.uvzsr.sk/docs/info/ut/ciastka_19_2020.pdf), která upravuje a aktualizuje režim 

vstupu na území Slovenské republiky od pondělí 7. 12. 2020. 

- On-line jednání zástupců FAME, rektorátu UTB a zástupců americké Fort Hays State University 

o rozšíření spolupráce v oblasti mobilit, společného studijního programu a výzkumu. 

- Podán mezinárodní projekt v rámci dotačního programu MZV „Posilování kapacit v rozvojových 

zemích". Projekt podala Knihovna UTB (Dr. Balabán z informačního centra Baťa), projekt je 

zaměřen na Zambii, baťovské tradice, baťovské závody. 

Prof. Sáha informoval o nově zvoleném celosvětovém řediteli firmy Baťa, který má příznivější 

pohled na UTB, skýtá se další etapa spolupráce. 

Prorektor Dr. Beníček 

- Platnost rozhodnutí rektora RR 40/2020.  

- Od 21. 12. 2020 do 17. 1. 2021 poběží dotazníkové hodnocení kvality výuky. Prorektor žádá 

studenty AS UTB o rozšíření této informace a co nejširší zapojení se do šetření. 

Prorektor Dr. Kalenda  

- Vnitřní evaluace – zpráva z hodnocení mezinárodní komise Evropské asociace univerzit. 

Výsledky jsou zveřejněny na webových stránkách univerzity. 

- Hodnocení v rámci Metodiky 17+ modul 3, 4, 5 zaslány výsledky Mezinárodního evaluačního 

panelu UTB – možnost fakult a jednotlivých součástí doplnění a zaslání zpět.  

- Poděkování všem, kteří se zapojili do dotazníkového šetření kvality – 1374 studentů 

a 118 akademických pracovníků. 

Kvestor RNDr. Černý 

- Benefity zaměstnancům a jejich rodinným příslušníkům – aktualizace – mění se rozsahy a ceníky 

mobilních volání a mobilních dat. 

- Veřejná zakázka na realizaci rekonstrukce U7. 

- Veřejná zakázka na zhotovitele auly – soutěž proběhla. 

- Stravenkový paušál – pro firmy, které mají vlastní závodní stravování, není stravenkový paušál 

výhodný. 

Dr. Matýsek vznesl dotaz, ohledně SW pro hlasovací systém. AS FAI vyhlásil volby v termínu 

od 10. 2. 2021 do 12. 2. 2021.  

Otázka přesunuta do bodu Různé. 

Ad 5)  Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB ve Zlíně pro rok 2021“. 

Předloženo dne 30. 11. 2020. 

Kvestor podrobně prezentoval předložený návrh, upozornil, že pravidla ještě nejsou doladěna. 

Prezentace bude přílohou zápisu. 

Proběhla rozsáhla diskuze (změny MŠMT ve financování, objemové financování, KEN)  

 

Doc. Sysel zmínil, že při objemovém financování ztratí fakulty motivaci navyšovat počty studentů, což je 

v rozporu s vizí univerzity mít 10000 studentů. Dále upozornil, že počítání váhy koeficientů zahrnuje 
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3 roky zpět a bere tak v úvahu i studenty, kteří se na univerzitě již nenachází. Zmínil podmínky při 

přidělování prostředků z MŠMT – pokles studentů nesmí být větší než 10 % a KEN se nesmí snížit o více 

jak 3 %. 

Doc. Novák: „Jedná se o otočení financování v rozjetém vlaku, děkani měli být seznámeni s touto 

změnou rozhodně dříve. Zavolal jsem kvestorům jiných VŠ a ti provádějí rozdělení financování podle 

KEN, pravidla budou zveřejněna v březnu 2021, navrhuji nechat KEN, předložený návrh je 

demotivující.“. 

Kvestor: Pro rok 2021 není nikde napsané, že dostaneme prostředky podle počtu studentů a hodnoty 

KEN, nemohli jsme změnu pravidel nahlásit dopředu, protože ještě dnes nevíme od MŠMT, podle jakých 

pravidel se budou prostředky přidělovat. 

Dr. Sysala: Pokud je dána fixní částka, ubyde počet studentů – je to demotivující. Současný návrh je 

modelován na základě počtu studentů minulého roku nebo letos k říjnu? Proč se preferují magisterská 

a doktorská studia? 

Dr. Blaštíková: Bude brán v potaz i počet studentů pětiletého Mgr. studia? 

Doc. Sysel upozornil na vykazování jedné publikace na více organizačních jednotkách. 

 Rektor odpověděl, že se jedná o minoritní problém a nikoho to nepoškozuje. Ředitel knihovny dodá 

podklady. 

 Doc. Mráček podpořil spolupráci týmů a započítání publikací u obou organizačních jednotek. 

Dr. Matýsek se dotázal, zda je nutné navyšovat Fond strategického rozvoje o 10 mil. Kč. Navrhnul 

doplnit pouze do hodnoty 10 mil. Kč. 

 Kvestor uvedl, že velká část těchto prostředků je již alokována. 

 Dr. Kocourek požádal o dodání tabulek a podkladů k Fondu strategického rozvoje na EK. 

Doc. Novák se dotázal v jaké fázi je projektové řešení U1. Jaký je důvod snížení výšky o jedno patro. 

 Kvestor uvedl, že v současnosti se připravuje soutěž o návrh. Předpokládá se od 15. 6. 2021 zahájení 

vyklízení budovy, další rok bourání, dokončení stavby dle vítězného projektu cca v roce 2024. Důvodem 

ke snížení počtu podlaží je cena. 

 Dr. Sysala se zeptal, zda již neplatí, že musí být dodržen půdorys a objem stavby. Zajímal o názor 

památkářů města. 

 Kvestor uvedl, že se nejedná o památkáře, ale odbor urbanismu. Je nutné dodržet půdorys. 

Dr. Musil: 

Proč přecházíme na objemové financování? V čem je tato změna pro UTB a fakulty výhodná? 

Rektor uvedl, že univerzita musí flexibilně reagovat na změny. 

Doc. Novák požádal o počty studentů ze SIMS. 

Předložený návrh Pravidel byl postoupen EK, jednání komise bude ve dnech 15. 12. 2020 a 5. 1. 2021. 

Ad 6)  Projednání návrhu „Jednací řád Akademického senátu Fakulty technologické Univerzity 

Tomáše Bati ve Zlíně“. 

Vnitřní předpis fakulty prezentoval předseda AS FT doc. Staněk. 

Předloženo dne 30. 11. 2020, postoupeno do LK na zasedání dne 5. 1. 2021. 

Ad 7) Různé 

Doc. Sysel:   

- Dne 26. 11. 2020 proběhlo Fórum předsedů akademických senátů. 

Jedno z hlavních témat bylo: Elektronické volby/hlasování. 

Situace na VŠ, které se vyjádřily: 

- minimálně 2 školy odmítly nabídku firmy Ders z důvodu ceny. 

- školy, které mají informatické fakulty nebo šikovné IT oddělení, si SW napsaly samy. 
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- UPOL nabízí svůj SW pro volby ostatním školám, implementace tohoto SW už v Pardubicích 

a AMU. SW je zadarmo, platí se pouze za implementaci a „zacvičení“, dále spravuje IT 

oddělení samo. 
- ČVUT zatím používá náhradní řešení adoodle.org (používají i některé fakulty UK), ale údajně 

chystají vlastní společné řešení. Zazněla myšlenka, že když už něco budou společně vytvářet, 

tak by bylo vhodné vytvořit jednotný systém pro všechny školy. Ověří, zda je proveditelné 

z důvodu autentizace uživatele proti různým systémům na školách. 

VŠ většinou používají pro tajné hlasování náhradní řešení např. pomocí Google Forms, 

MS Teams + MS Forms, případně Polly. 

Všechny školy se shodly, že volba děkana/rektora připadá v úvahu pouze fyzicky (máme to tak 

i v našem novém JŘ AS UTB). 

- Doc. Mráček navrhl zadání vypracování hlasovacího programu FAI, dát možnost jim ukázat, 

jak jsou dobří. Byla by to podpora v rámci univerzity. 

- Kvestor opětovně zmínil, že nejdražší je vždy vlastní vývoj (zpracování projektu, garance 

zadání, správa programu atd.). 

- Doc. Kuřitka se dotázal, zda nemáme přemrštěné požadavky, doporučuje koupit SW firmy 

Ders jen pro účel voleb do AS. 

- Dr. Matýsek se dotázal, zda by program pro volby mohl být k dispozici koncem ledna (volby 

AS FAI od 10. 2. 2021). 

- Kvestor společně s pracovníky CVT zahájí poptávku. 

Ing. Macháčková informovala o zveřejnění zákona č. 495/2020 Sb. Tento zákon, kterým se do 

zákona o vysokých školách doplňuje nová Část sedmnáctá “Zvláštní opatření vysoké školy při 

mimořádných situacích“, nabývá účinnosti dnem 1. 1. 2021. 

Termín příštího zasedání AS UTB: 

K hlasování přítomno 22 členů AS UTB. 

Návrh usnesení č. 255/3: 

AS UTB schválil termín příštího řádného zasedání AS UTB na 12. ledna 2021 od 13 hodin a předběžný 

program tohoto zasedání: 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2021“. 

6. Projednání návrhu „Jednací řád Akademického senátu Fakulty technologické Univerzity Tomáše 

Bati ve Zlíně“. 

7. Projednání návrhu „Jednací řád Akademického senátu Fakulty humanitních studií Univerzity 

Tomáše Bati ve Zlíně“. 

8. Projednání návrhu „Jednací řád Akademického senátu Fakulty logistiky a krizového řízení 

Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně“. 

9. Různé. 

Zasedání se bude konat formou veřejně přístupné elektronické konference pomocí prostředků komunikace 

na dálku. Přímý odkaz a způsob připojení budou upřesněny ve svolání zasedání a zároveň zveřejněny ve 

veřejné části internetových stránek UTB. 

Hlasování: 

Pro:       22 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 
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Usnesení AS UTB č. 255/3: 

AS UTB schválil termín příštího řádného zasedání AS UTB na 12. ledna 2021 od 13 hodin a předběžný 

program tohoto zasedání: 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Pravidla rozpočtu UTB pro rok 2021“. 

6. Projednání návrhu „Jednací řád Akademického senátu Fakulty technologické Univerzity 

Tomáše Bati ve Zlíně“. 

7. Projednání návrhu „Jednací řád Akademického senátu Fakulty humanitních studií Univerzity 

Tomáše Bati ve Zlíně“. 

8. Projednání návrhu „Jednací řád Akademického senátu Fakulty logistiky a krizového řízení 

Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně“. 

9. Různé. 

Zasedání se bude konat formou veřejně přístupné elektronické konference pomocí prostředků 

komunikace na dálku. Přímý odkaz a způsob připojení budou upřesněny ve svolání zasedání a zároveň 

zveřejněny ve veřejné části internetových stránek UTB. 

 

 

Doc. Sysel popřál všem krásné a klidné prožití Vánočních svátků. 

 

Příští řádné zasedání AS UTB proběhne v úterý 12. ledna 2021 od 13hodin. 

 Zasedání se bude konat formou elektronické konference pomocí prostředků komunikace na dálku. 

Přímý odkaz a způsob připojení budou upřesněny ve svolání zasedání a zároveň zveřejněny  

ve veřejné části internetových stránek UTB. 

Konec zasedání: 17:00 

Ve Zlíně dne 12. 12. 2020 

Zapsala T. Kosinová, doc. Sysel 

 

 

 

 

 

 Bc. Kateřina Kopřivová v.r. doc. Ing. Martin Sysel, Ph.D. v. r.  

 předsedkyně studentské komory AS UTB předseda AS UTB 

 

 


